
Protokół nr X / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 10.09.2015r. 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad  X  Sesji Rady Gminy Brody. 
 

O godz. 900 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady X sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych ustawowo, obecnych było 14.  

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

M. Tracz – komisja statutowa zapisała w  statucie, że  porządek  obrad powinien zawierać 
sprawozdanie z działalności Wójta  w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady oraz stanu realizacji wniosków komisji . 

Przewodniczący Rady – w dzisiejszym porządku obrad jest odrębny pkt: ocena realizacji 
wniosków komisji  za I półrocze. Od następnej sesji taki zapis będzie się znajdował w 
porządku obrad.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2. Podsumowanie konkursu „Estetyczna posesja”. 

Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego p. Marian Kowalski  odczytał protokół komisji 
konkursowej. 
I miejsce w kat. gospodarstwa agroturystyczne  przyznano p. Annie Kotwickiej zam. Brody 
I miejsce w kat. dom jednorodzinny  przyznano p. Ryszardowi Krupie zam. Zasieki 
II miejsce p. Andrzejowi Miszczyszyn zam. Brody 
III miejsce – Ewelinie i Tomaszowi Kurzawskim zam. Zasieki. 

Wójt wręczył dyplomy i nagrody pieniężne. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z  IX sesji. 

Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przekazał radnym informacje na piśmie w materiałach sesyjnych. 
Poinformował radnych o  działaniach od dnia złożenia informacji do dnia dzisiejszego. 
- 7.09.2015r. był w Urzędzie Marszałkowskim na XII  sesji  Sejmiku Województwa  
   Lubuskiego 
- 07.09.2015r. spotkał się z Wojewódzką Inspektor Ochrony Środowiska  
   p. Marią Szablowską w spr. firm Polinntech i Eko Recykling. 
-  07.09.2015r. w WFOŚ w Zielonej Górze złożył sprawozdanie z wykonania akcji usuwania  
   azbestu w Gminie Brody. 
-  09.09.2015r.w  LDK Lubsko – uczestniczył  w spotkaniu informacyjnym z Wicemarszałkiem 
   Województwa Lubuskiego p. S. Tomczyszynem w spr. środków z Unii Europejskiej na lata 
   2014 – 2020 w ramach PROW. 

M. Maszkowski – prosi o więcej informacji do pkt 14 

Wójt – spotkał się z dyrektorem RDOŚ w związku ze wznowieniem postępowania w spr. 
wydania decyzji środowiskowej dla przedsięwzięcia odkrywkowego wydobycia węgla 
brunatnego  oraz w spr.   pogłosek i plotek jakoby firma Polinntech chciała składować 
odpady radioaktywne . Przedstawił mu sytuację, spytał jak gmina może to kontrolować. 
Otrzymał odpowiednie wskazówki. 



 
Rozmawiał z p. Anną Maćkowiak dyr. Wydz. Infrastruktury LUW  w spr. dalszych  działań 
LUW dot. wykonania zarządzenia zastępczego po wyroku NSA.  
Do chwili poznania wyroku żadne działania nie będą podejmowane. 
Z dyrektorem wydziału spraw obywatelskich  LUW p, Pawłem Klimczakiem  rozmawiał w 
sprawie opieki medycznej w ośrodku zdrowia w Brodach oraz  ewentualnego ściągnięcia z 
Ukrainy lekarza z rodziną,  polskiego pochodzenia. 

M. Tracz – było spotkanie w spr. aktu notarialnego, dlaczego nie doszło do jego podpisania. 
Tej informacji Wójt nie podał. 

Wójt – odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy  Polinntech, który przedstawił powody i 
utrudnienia jakie wynikły z jego strony.. Wójt  poinformował, że przychyla się do jego prośby., 
tylko dlatego, że chciał mieć czas, by jak najlepiej przygotować się i uniknąć powtórki 
sytuacji, jaka miała miejsce z firmą Ekorecykling. Wójt poinformował przedstawiciela 
Polinntechu, że nie wyrazi zgody na to aby była tam prowadzona działalność nie objęta 
wnioskiem o  ustalenie środowiskowych uwarunkowań. 
Po tym spotkaniu zostało wysłane pismo  do tego pana, czeka na odpowiedź , ponieważ miał 
udzielić obszernej informacji  na piśmie  
 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działa- 
          niach  podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady  

- 30.07.2015r. przewodniczył wspólnemu posiedzeniu wszystkich komisji rady gminy 

- 31.08.2015r. uczestniczył w posiedzeniu  Komisji Oświaty 

- 01.09.2015r. był na rozpoczęciu roku szkolnego w Zespole szkół  w Brodach  

- 03.09.2015r. uczestniczył w posiedzeniu komisji Mienia Komunalnego 

- 04.09.2015r. uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu oraz ustalił program sesji. 

R. Janczewski – komisja Oświaty miała posiedzenie 31.08.2015r.  
Zapoznano się z wykonaniem budżetu za I półrocze 2015r.,Przeanalizowano wykonanie 
wniosków komisji , omówiono możliwości zakupu schodołazu dla osoby niepełnosprawnej w 
szkole. 

M. Tracz – komisja Budżetu odbyła 2 posiedzenia. Jedno  poświęcone było dzierżawie przez 
rolników ziemi od Agencji, drugie posiedzenie wynikało z planu pracy komisji. 

M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego obradowała 3.09.2015r. Omówiono wykonanie 
budżetu za I półrocze 2015r.   
Komisja wnioskowała o zabezpieczenie w przyszłym budżecie środków na konkurs na 
najbardziej estetyczne sołectwo. 

R. Janczewski -  komisja oświaty również dyskutowała na ten temat. 
Przewodniczący Rady proponuje przepracować ten temat na komisjach. 

M. Rubin  - komisja rewizyjna miała posiedzenie 7.09.2015r.. Głównym tematem była 
analiza wykonania budżetu za I półrocze 2015r. 

M. Tracz  
– na komisja były uwagi, by zlikwidować na piśmie świetlice socjoterapeutyczne, ponieważ 
   już nie działają, fizycznie ich nie ma, a są w dokumentach, należy  zarządzeniem lub  
   uchwałą je  zlikwidować 
- dla p. Miklaszewskiej –  złożony był wniosek na wykonanie szaty graficznej Urzędu Gminy. 
  W maju Rada Gminy nie wyraziła zgody na wydzielenie środków na ten cel,  ale wniosek 
  został złożony już w lutym, był to brak przepływu informacji między Radą, a Urzędem.   
  Nie chce, by do takich  sytuacji dochodziło, bo środki powinny być zabezpieczone 
  wcześniej. 



Przewodniczący Rady -  Lubuska Izba Rolnicza zwróciła się z prośbą o wystosowanie 
uchwały intencyjnej  dot. suszy. 

M. Tracz proponuje  skierować pismo do rozpatrzenia przez komisje. 

Przewodniczący  Rady prosił o przegłosowanie – kto jest za  wnioskiem radnego. 
Za – głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

Wójt – ma to być uchwała intencyjna nie pociągająca skutków finansowych. W sprawie 
suszy Wojewoda powołał specjalną  komisję do szacowania szkód i wówczas będą 
wypłacane odszkodowania. 

Ad 6.  Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015r. 

M. Tracz -  spytał czyją własnością jest park, ZGKiM ma z niego dochody ze sprzedaży 
drewna, a podobno jest to własność gminy. 
Jak  daleko jest spr. reorganizacji zakładu. 

Przewodniczący Rady – było to dyskutowane na komisji , zostało 3 miesiące. Od  
1.01.2016r. ZGKiM będzie w strukturach gminy 
Proponuje  na razie odłożyć temat i 1 stycznia  sprawa   będzie już rozwiązana. 
 

Ad. 7.  Ocena realizacji wniosków komisji oraz uchwał Rady za I półrocze 2015r.  

M. Tracz – komisja wnioskowała o ustalenie kwestii instalacji  fotowoltaicznych  na budynku 
szkoły . W zapisie mają, że kwestia została załatwiona, co jest nieprawdą.  
 
Wójt -  był w szkole w dniu, w którym miały być zainstalowane urządzenia o nazwie „pliszka”. 
Miały one  uniemożliwić nadprodukcję energii elektrycznej .To co miało być wyprodukowane 
z tej instalacji miało być spożytkowane przez szkołę Wówczas poinformowano go, że w 
szkole po zainstalowaniu tego urządzenia instalacja będzie działała normalnie. 
Był przekonany, że jest włączona. Później się okazało, że to wymaga przeprogramowania, w 
związku z czym zabrano komputery, których  do chwili obecnej nie przywieziono. 
Nie wie dlaczego, jakie są trudności, chociaż  wszystkie wątpliwości zostały wyjaśnione dużo 
wcześniej. W Gubinie było spotkanie ze wszystkimi dyrektorami szkół, z darczyńcą                                 
wszystko ustalili i miała być podpisana umowa. przekazania darowizny. Dzisiaj spotka się w 
tej sprawie z p. Dyrektor., sprawę będzie chciał wyjaśnić i na następnej sesji przekaże 
informację. 
 
M. Tracz- komisja wnioskowała, o ustalenie kto będzie odpowiedzialny za odśnieżanie dróg. 
Wójt – do końca grudnia będzie to wykonywać ZGKiM, później będzie to w strukturach 
urzędu. 
 
Ad 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/  wyrażenia zgody  na  zbycie w trybie przetargu nieruchomości stanowiącej  
          mienie komunalne  Gminy Brody. 
Do powyższej uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem  uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

      b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2015r. 
Członkowie komisji omówili projekt uchwały na komisjach. 
Pani Skarbnik przedstawiła  dodatkowe informacje dot. zmian w funduszu sołeckim  

 
M. Tracz –  przebudowa drogi – ze względu na brak środków na pilniejsze potrzeby  
(m. innymi  przydomowe oczyszczalnie ścieków)  proponuje zrobić dokumentację tylko na  
ul. Wolności. 



Przewodniczący Rady – zrobienie dokumentacji na 3 ulice  było zatwierdzone  przez 
radnych. Nikt nie mówił, że od razu wszystkie zostaną wykonane  Możemy ulice realizować 
etapami   Mając dokumentację  możemy ubiegać się o środki.  

R. Łyczakowski – plan powinien obejmować całość, natomiast realizacja może być 
etapowa. 

M. Tracz – wnioskuje o  zaplanowanie tylko ul. Wolności,, pozostałe nie ujmować. 
{przewodniczący rady  prosił radnych o przegłosowanie wniosku radnego M. Tracza. 
Za wnioskiem głosowały 2 osoby, przeciw – 10 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.. 
Za  -  głosowało  11 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
Ad. 9.  Interpelacje i zapytania radnych 
 
M. Maszkowski  złożył interpelację na piśmie.  
Przewodniczący  Rady stwierdził, że jest to zapytanie i odczytał treść.  
Odpowiedzi udzieli Wójt na piśmie. 

M. Tracz 
- czy sprzedano budynek po straży granicznej i na co poszły środki, 
- na usunięcie awarii oświetlenia ulicznego czeka się nawet 2 tygodnie, powinno być  
  naprawione od zaraz, 
- co z wyliczeniem  dot. połączenia szkoły z przedszkolem – komisja wnioskowała o takie  
  informacje 
- jak wyglądają prace nad programem oczyszczalni przydomowych 
- czy kierownik ZGKiM złożył zaświadczenie, że nie może  prowadzić samochodu BUS 
- co  skłoniło Wójta do wpisania budynków gminy do rejestru zabytków 
- w czerwcu Rada udzieliła absolutorium dla Wójta., wyraziła chęć współpracy z Wójtem  
  natomiast na komisji Wójt odmówił komisjom  odbywania posiedzeń w salce nr 2 U.G. 

T. Kuczkowski – odnośnie wypoczynku wakacyjnego dzieci. Nikt z jego wioski nie wyjechał 
ponieważ nie otrzymali powiadomień o wypoczynku. 

Przewodniczący Rady – podsumowanie wakacji będzie na następnej sesji i wówczas  
będzie można dyskutować na ten temat. 

R. Łyczakowski spytał kto jest właścicielem działki koło ”‘Rybakówki” na ul. Kościuszki . 
Złożone są tam kamienie, piach, powinno to być uprzątnięte, a działka sprzedana  pod 
zabudowę. 

Wójt  odpowiadał na zadane mu pytania: 

-  budynek po straży granicznej nie sprzedano, przygotowany jest przetarg 
-  oświetlenie –  zaproponowano dwie formy umowy: stały ryczałt lub za faktycznie dokonane 
   naprawy wówczas czas naprawy się przedłuża.. 
-  do sprawy  połączenia szkoły z przedszkolem  została powołana komisja. Skład tej komisji  
   uległ zmianie i teraz należy go uaktualnić i ponownie zająć się problemem. 
-  program przydomowych oczyszczalni ścieków – opracowanie takiego programu wymaga 
   środków finansowych i musi być poprzedzony odpowiednim audytem – pod kątem  
   zapotrzebowania na dane inwestycje. Przygotowanie takiego programu zostanie 
   uwzględnione przy konstrukcji budżetu na 2016r.  
-  kierownik ZGKiM nie składał zaświadczenia, że nie może jeździć samochodem BUS. 
   Po rozmowie z kierownikiem , on sam prowadzi samochód. 
-  rejestr zabytków – gminna ewidencja zabytków- to wymóg ustawowy i taki wymóg spełnili. 
 
Przewodniczący Rady – jest na etapie opracowywania i posiłkowania się zgodnie z ustawą 
z lipca 2003r. o ochronie zabytków , jeżeli radny p Tracz wycofa to pytanie to na sesję  
październikową   przedstawi obszerne informacje z tym związane.  



Jest rejestr zabytków , który jest opracowywany , a na podstawie ustawy Wójt został 
zobligowany i stworzył spis ewidencji zabytków  na terenie gminy Brody.( gminną ewidencję 
zabytków) Na sesję w październiku przygotuje obszerną informację. 

Radnemu p. Traczowi  na dziś ta informacja wystarczy. 

Wójt – powiedział, że nie widzi przeszkód, by komisje się odbywały w sali nr 2  pod 
warunkiem, że zostanie to pomieszczenie   wyposażone w meble. 
Faktycznie „wyrwała” mu się taka uwaga, że do tej pory ( dzięki donosom i zawiadomieniom )  
toczą się przeciwko niemu różne postępowania o przekroczeniu jego uprawnień, co do 
remontu pomieszczenia. Padło takie sformułowanie, że dopóki nie zakończą się te 
postępowania , nawet jest to sugestia mieszkańców, że  nie powinien wyrażać zgody. Jeżeli 
uda nam się wyposażyć to pomieszczenie w odpowiednie umeblowanie, to nie widzi 
przeszkód, by sesje i komisje się tam odbywały. Pod warunkiem, że spotkania nie będą w 
czwartek, ponieważ w tym dniu  w tym pomieszczeniu przyjmuje radca prawny. 
-  odnośnie wypoczynku letniego – zmieniła się formuła organizacji wypoczynku. Nie 
możemy organizować  dziecińców, ponieważ nie spełniamy odpowiednich warunków. 
Ogłosiliśmy konkurs  na organizację wypoczynku,  wybraliśmy stowarzyszenie , które rozliczy 
się w terminie późniejszym. Sprawozdanie z przebiegu wakacji zostanie przedstawione. 
-   na działce  ul. Kościuszki  składujemy kostki brukowe oraz kruszywo, ponieważ jest to 
nasze jedyne miejsce, gdzie takie rzeczy możemy składować.  
Czy sprzedać tę działkę – należy się nad tym  zastanowić,  sprawdzić w planach jakie jest jej 
przeznaczenie.. 

M. Tracz  
– nie wyobraża sobie, by kierownik ZGKiM za prowadzenie samochodu miał dodatek. 
- przydomowe oczyszczalnie ścieków – program miał być wykonany w tym roku. 

Przewodniczący Rady - organ wykonawczy jest na etapie opracowania programu 
oczyszczalni ścieków. Miało to być z  rezerwy celowej lecz  te środki poszły na salę 
gimnastyczną. Musimy ustalić priorytety.. Wójt przedstawił swoje propozycje związane z 
priorytetami na tą kadencję  i następną.  Klub Radnych na spotkaniu z Wójtem   przedstawi 
Radzie  propozycje, które wypracują. To będzie finał zapisanych priorytetów na tą kadencję i 
na następne lata. 
 
Ad. 10.  Wolne wnioski.    
 
Pani Tyrakowska skarżyła się na zachowanie sołtysa i radnego z Marianki. 

Przewodniczący Rady -  do Wójta i Przew. Rady wpłynęło pismo od Tyrakowskiej  w tej 
sprawie. Odpowiedź została udzielona. 
 
Ad. 11.  Zamknięcie obrad Sesji.    

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak o godz. 1025 zamknął obrady X sesji Rady Gminy 
Brody. 

 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak  

                                                                                                

 
 

 


